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Lapis Györgyné 
Anci néni emlékére

33 éve hallottuk utoljá-
ra Anci néni, Lapis tanár 
néni fémsípját a pici tornate-
remben, amikor véglegesen 
nyugdíjba vonult.

A halk szavú, türelmes, 
szerény asszony évtizedeken 
át a Szlovák Általános Isko-
la egyik meghatározó tanár-
személyisége volt, különö-
sen a sport, ének-zene és ne-
velés terén. Pedagógusi elkö-
telezettsége, hivatásszeretete 
gyermekkorából ered. Édes-
apja tiszteletreméltó néptaní-
tó volt, bátyja is ezt a hivatást 
és szolgálatot választotta.

Anci néni sportszeretete olyan mélyreható volt, hogy test-
nevelő tanár lett, ami abban az időben nemigen tartozott a 
női pályák közé. Komoly szerepe és feladata volt iskolánk és 
kollégiumunk életében azzal, hogy nemcsak a tanórákat, ha-
nem a szabadidő hasznos eltöltését, a bentlakók mozgásigé-
nyének kielégítését is hatékonyan megszervezte. Hányszor, 
de hányszor tette meg az utat az iskola és a sportpálya között. 
Foglalkozásai változatosak voltak. A távolugrást, magasug-
rást gyakran bemutatta, szerette a gimnasztikát, gyakran 
magyarázta a helyes labdakezelést. Hátrakötött világos ken-
dője, barna keretű napszemüvege jóságos teremtést védtek.

Anci néni az iskolai munka más területén is szívvel-lélek-
kel dolgozott. Érzékeny lelkű, kifi nomult esztétikai érzékű 
személyisége képessé tette őt arra, hogy az ének tantárgy ta-
nításában is sikeres lehetett. Zöld és fehér színű melodicájával 
mindig bemutatta tanítványainak a megtanulandó dalt, tette 
ezt később a pianínóval is. Így osztályainak valóban igazi 
örömöt és kikapcsolódást jelentett az énekszó. 

Emellett aktív, tevékeny, gondoskodó osztályfőnök is volt 
folyamatosan. Első ballagó osztálya az 1957/58-as tanévben, 
az utolsó 1977-ben búcsúzott el az iskolától. Velük találko-
zott meghitten 2007. augusztusában a 30 éves osztálytalál-
kozón, melynek én is az iskola jelenlegi felelőseként része-
se voltam. Sosem feledem, amilyen kedvesen magasztalta és 
emelte a magasba volt osztályfőnökét a már felnőtt, kopaszo-
dó apa. Mennyi szeretet, tisztelet és ragaszkodás volt ebben! 
Anci néni még a közös vacsorára is elkísérte osztályát, szívta 
a szót, raktározta a közös emléket. Én meg csodáltam kitar-
tását, erejét, frissességét, és tapasztalhattam igazi lelki fel-
töltődését, amikor az éjszakában kocsival hazavittem.

Manapság kevés helyen tapasztal az ember annyi nyugal-
mat, együttérzést, kedvességet, fi gyelmességet mások iránti 
megbecsülésben, mint amennyi belőle áradt környezete, volt 
tanítványai felé.

Nyugdíjasként sokáig a napi mozgást a napközi ebédlőjé-
ben történt napi találkozások adták övéi körében. Egészsé-
ges, mértéktartó, fegyelmezett életmódjának eredményeként 
ezek az együttlétek, séták hosszú ideig tarthattak.

Azonban az idő eljárt. Váratlanul szólalt meg a Sors síp-
szava, mely a lét - nem lét földi mérkőzését lefújta és az égi-
ek felé terelte. 

Itt az iskola épületben 17 volt tanítvány őrzi kedves tanára 
emlékét, de sok száz volt tanítvány is szerte az országban ke-
gyelettel ápolja vele kapcsolatos emlékeit.

Kartársaid, tanítványaid nevében kívánom Anci néni, 
hogy nyugodj békében. Adjon a nyughelyed melletti nagy, 
árnyas tujafa lombja csendes pihenést.

Medvegy Pálné, a Szlovák Általános Iskola, Óvoda és 
Diákotthon igazgatója

– Az intézményátszervezések-
kel kapcsolatban tett törvényes-
ségi észrevételt a Közigazgatási 
Hivatal. Ennek kapcsán kért a 
hivatal állásfoglalást az Oktatá-
si és Kulturális Minisztériumtól. 
A Szarvasi Általános Művelődé-
si Központ létrehozásával kap-
csolatban a minisztérium saj-
nálattal vette tudomásul, hogy 
egy önkormányzat erre a lépésre 
szánja el magát, de azt is kinyil-
vánították, hogy egy jól kidol-
gozott pedagógiai programmal, 
a tagintézmények egyenrangú 
együttműködésével többcléú in-
tézmény keretében is kiteljesed-
het a közművelődés. Bizalmukat 
fejezték ki aziránt, hogy Szar-
vason a kötelező közművelődési 
feladatellátás eddig elért színvo-
nala nem fog csökkenni.

A könyvtárnak a közoktatási 
intézménybe történt integrálá-
sáról a minisztérium úgy fog-
lalt állást, hogy a képviselők át-
gondolt döntést hoztak, melynek 
célja a korszerű könyvtár. Fenn-
tartották ugyanakkor korábbi 
véleményüket, miszerint ez az 
integráció jelenleg szükséges és 
kényszerű intézkedés, nem pe-
dig a jövő útja.

Miután mindkét állásfoglalás-
ban az integrációs intézkedések 
elfogadhatóságát jelentette ki a 
minisztérium, a képviselők ha-
tályukban fenntartották az ezzel 
kapcsolatos korábbi intézkedé-
seiket..

– A Szarvasi Általános Műve-
lődési Központ vezetői pályáza-
tának kiírásáról döntöttek a kép-
viselők, miután az átszervezést 
követően adott egyéves megbí-
zás július 31-én lejár. A pályáza-
tot a Kormányzati Személyügyi 
Szolgáltató és Közigazgatási 
Képzési Központ internetes ol-
dalán, a Magyar Közlöny Hiva-
talos Értesítőjében, továbbá az 
Oktatási és Kulturális Minisz-
térium Hivatalos Lapjában kell 
közzétenni.

– Született még egy döntés a 
Szarvasi általános Művelődési 
Központtal kapcsolatban, még-
pedig az, hogy a Tessedik Sámu-
el Muzeális Gyűjtemény és Ki-
állítóhely ismételt önálló intéz-
ménnyé válását és múzeummá 
történő besorolását kezdemé-
nyezik. Ennek oka, hogy meg-
kezdődött az M44-es út nyom-
vonalának a régészeti feltrása, 
s ebben a munkában részt véve 
jelentős bevételekhez juthat a 
szarvasi múzeum.

– Köztéri internet hozzáfé-
rést biztosít az önkormányzat az 
Árpád-közben és a Ciprus-foga-

dó környékén. A WIFI rendszer 
kiépítésére és működtetésére a 
Turisztikai Bizottság ülésén tett 
ajánlatot egy cég, ezt követően 
keresték meg a Szarvasi Általá-
nos Informatikai Kft.-t is a fel-
adat ellátására vonatkozó aján-
lattételi lehetőséggel. Míg a kül-
ső cég kb. 60-70 ezer forintos 
havi költség mellett üzemeltette 
volna a rendszert, az Informati-
kai Kft. a város és a Tourinform 
Iroda honlapján reklámfelület 
biztosítása ellenében vállalta 
azt, így a szarvasi cég kapja a 
megbízást.

– Új helyet ajánlottak a Ma-
gyar Vöröskereszt Békés Megyei 
Szervezetének, a helyi csoport 
elhelyezési gondjait enyhítendő, 
miután a hivatal 3. emeletén lévő 
helyiségében sem a raktározás, 
sem az ügyfélkapcsolat megol-
dása nem kielégítő mára. Az ön-
kormányzat a Kossuth u. 30. sz. 
ingatlant ajálotta a célra, jelez-
ve, hogy annak teljes felújítását 
nem tudja vállalni. Ugyanebbe 
az ingatlanba költözött nemrég a 
Magyar Máltai Szeretetszolgálat 
Szarvasi Csoportja is.

– A Tourinform Iroda működ-
tetése a Magyar Turizmus Zrt. 
által előírt szerződés alapján 
történék, s miután a cég febru-
árban módosította Névhasznála-
ti Kézikönyvét, a testületnek is 
dönteni kellett annak elfogadá-
sáról. A képviselők megismerve 
a terjedelmes, minden részletre 
kiterjedő Névhasználati Kézi-
könyvet, úgy döntöttek, hogy el-
fogadják azt.

– A Körösvidéki Baptis-
ta Énekkarok Találkozójához 
kért támogatást a testülettől a 
Kondorosi Baptista Gyülekezet. 
A június 1-jén, Szarvason ren-
dezendő találkozó támogatására 
a testület megszavazott 100.000 
forintnyi támogatást, ami a ren-
dezvény helyszínének, a Vajda 
Péter Mvelődési Központnak a 
bérleti díját fedezi majd.

– Bartha Árpád furugyi bir-
tokán rendezendő Hagyomány-
őrző Ifjúsági Táborhoz kérte a 
testület támogatását két foga-
dótábla elkészítésére és a tábor-
hoz vezető földút feltöltésére. A 
testület úgy döntött, hogy meg-
vizsgálják a lehetőségét, hogyan 
tudnának az út feltöltésében se-
gítségére lenni a tábornak.

– A Hoffmann utca lakosai-
nak és a Református Egyháznak 
a kezdeményezésére jóváhagyta 
a testület azt a tervezetet, mely-
nek értelmében az utca nevét 
Kálvin utcára változtatják a kö-
zeljövőben.

Döntésekről dióhéjban
Az alábbiakban a képviselő testület márciusi soros ülésének 
döntéseiről számolunk be olvasóinknak.


